
  

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Den 24. april 2023 fra kl. 17.30–20.30 

Susåskolen afd. Holsted 

Tilstede: Nuka, Søren, Bendt, Martin, Stefan, Henrik, Mirco, Anders, Maria, Lisbeth, Rikke N, 

Rikke M, Sisse, Maria S,  

Fravær: Nikolai 

Gæst: Stine Petersen og elever fra 9. klasse Holsted 
 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

64 - 17.30-17.35 
Dagsorden  
 

• Dagsorden godkendes.  
 
Fra årshjul:   

• Ændring i transport til skolerne – bus, sikkerskolevej. Her er ikke 
sket nogle ændringer – derfor tages punket ikke op.  

• Brugertilfredshedsundersøgelsen for skolerne 2022/23, er ikke 
startet, og vi har derfor ikke nogen resultater at præsentere. Når 
undersøgelsen er lavet, præsenteres resultater på et 
bestyrelsesmøde.  
 

Dagsorden godkendt 
 

65 - 17.35-17.55 
Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejder- og 
elevrepræsentanter,  
(I) 
 

• Status fagfordeling for 23/24 

• Status indeklima – data med nyeste målinger fra Holsted (ikke 
modtaget endnu).   

• Vejlederuddannelse i 23/24 
 

Fra ledelsen: 
Der er kommet henvendelse fra Dansk center for undervisningsmiljø 
til skolen med spørgsmål til uvm-undersøgelsen, som har været i top i 
forhold til landsgennemsnittet. Stefan har delt denne anerkendelse 
med skolens personale. 
Der er blevet mulighed for at sende ansatte på nogle 
vejlederuddannelser, samt en lærer til nyt linjefag. Økonomien 
kommer fra en kommunal pulje til efter- videreuddannelse. 
Indeklima: Bilag med de nyeste data er sendt ud tidligere i dag. 
Næste måling er påbegyndt på afd. Herlufmagle. 
Fagfordelingen er afsluttet. Herefter går skemalægningen i gang. 
 
Medarbejdere: Der er skabt kontakt til en person der kan lave 
droneoptagelser til beretningen. 
 
Elevråd: Der arbejdes på nye udearealer til udskolingen på afd. 
Holsted. 
 
 



  

 

66 – 17.55-18.20 
Elevpræsentation - 
bæredygtighed 
(I) 
 

• Besøg af elever fra 9. kl. afd. Holsted. Eleverne præsenterer et 
oplæg omkring bæredygtighed. Ca. 15. minutter 

• Mulighed for at stille eleverne spørgsmål 
 
Eleverne fortalte engageret og inspirerende om projektet og deres 
deltagelse i det. 
 

67 – 18.20-18.45 
Status budget 22/23 ink. lille 
kig på kantinedrift. 

(I) 
 

• Stine Petersen giver en status på budgettet for 22/23, samt 
indblik i kantinernes økonomi i 1. kvartal 2023.  
 

Status på budget 2022-23 gennemgået. Forventningen er at skolen 
lander på et nul, i forhold til budgettet. 
 
Kantinens økonomi gennemgået. 
 

68 – 18.45-19.30 
Præsentation af udkast til 
budget for aug-dec 2023 

(D/B) 
 

• Alle skoler i Næstved Kommune skal efter dette budgetår, som 
slutter 31/7-23, gå over til budgetår som følger kalenderår. Det 
betyder, at vi for kommende skoleår ender med to 
budgetperioder. Den første løber fra 1/8-31/12-2023.  

• Stine Petersen kommer og præsentere udkastet for 
budgetperioden fra sommerferien til udgangen af 2023. Der er 
mulighed for undervejs at kommentere, stille spørgsmål og 
komme med ønsker.  
 

Budget 2023-24 (bilag er sendt ud): Dette budget er 5/12-dele af et 
år, da budgetåret fra august følger kalenderåret. 
Budget til ejendomme og specialundervisning er trukket ud af skolens 
økonomi.  
 
Budgettet er godkendt. 
 

 Pause 

69 – 19.35-20.10 
Skolebestyrelsens 
årsberetning 

(D/B) 
 

• Videre arbejde med årsberetningen 

• Fra referat den 28/3: Form: Der arbejdes på en lille video, hvor en 
indtalt beretning understøttes af billeder og film fra året der gik 
(fra Facebook mv.), kombineret med droneoptagelser. Der kan 
evt. optages tale i skolens podcast-studie. 
Indhold: Hovedvægten lægges på positive fortællinger, krydret 
med nogle af de udfordringer der arbejdes med. 
Emner kan være Innovation og Entreprenørskab, musikudvikling 
på afd. Herlufmagle, nye opgaver og vilkår i bestyrelsens arbejde 
med rammer, vilkår og økonomi. Indholdet kan bl.a. hente 
inspiration i de klummer, der har været sendt ud i årets løb. 

 
Speak på beretningen: Rikke Milan 
 
 
 
Hovedtemaer er:  



  

Arb. med dannelse 
Høring: Skolestruktur, skolenavne, tildelingsmodel og økonomi 
Indeklima 
Elevtrivsel, herunder udvikling af udeområder (Holsted) 
Principper 
Skolens resultater (Innovation: Edison, Makerspace mv.) 
Musikindsats på afd. Herlufmagle 
Diverse arrangementer på skolen, der bl.a. deles via Facebook. 
Tværfaglig læring 
Æstetiske læringsprocesser 
Samarbejde med elevråd 
De kortere skoledage 
 
Der var sammensat små arbejdsgrupper i forhold til ovenstående 
emner. Hver lille gruppe sender deres input til Rikke, som herefter 
sætter materialet sammen til en beretning. 
 

70 – 20.10 -20.15 
Evt.  
 

• OBS: Forårsklummen skrives af Maria F og Lisbeth, 
Sommerklummen skrives af Anders, Sisse og Maria S 

 
Forårsklummen er netop færdig. 
 
De tre nuværende medarbejderrepræsentanter er blevet genvalgt til 
kommende skoleår. 
 

71 – 20.15 - 20.30 
Godkendelse af referat 
(B) 
 

• Bestyrelsesmedlemmerne beslutter om beslutningsreferatet kan 
godkendes. 
 

Godkendt 

Punkter til kommende møder  Møde den 12/6 på Holsted: 

• Drøftelse kommende skoleårs indsatsområder og skolens 
skole/virksomhedsaftale 

• Skolebestyrelsens årsplan og årshjul for 22-23 

• Kommende skoleårs organisering 

• Drøftelse af indhold fra bestyrelsen på forældremøder i 
kommende skoleår 

• Budgetopfølgning (sker på mødet i april) 

• Klumme 
 
 
Ønske fra forældre til fremtidigt punkt: Højtbegavet børn – 
(Stefan anbefaler dette tages op i forbindelse med ændringen om 
test og redskaber herfor, som skulle komme fra 
Undervisningsministeriet i løbet af 23/24) 

 
 
 


